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	概要：
本文件介绍了2025年世界电信发展大会（WTDC-25）迄今为止的筹备情况，大会定于2025年11月17-28日在阿塞拜疆巴库举行。
需采取的行动：
请TDAG将本文件记录在案并提供必要的指导。
参考文件：
不适用





[bookmark: Proposal]1	背景
1.1	国际电联《组织法》第141款规定，在两届全权代表大会之间须召开一届世界电信发展大会（WTDC）。
1.2	第77号决议（2022年，布加勒斯特，修订版）做出决议，于2025年最后一个季度举行世界电信发展大会。
1.3	世界电信发展大会第31号决议（2022年，基加利，修订版）坚信，在区域层面协调国际电联电信发展部门（ITU-D）六个区域的筹备工作对成员国大有裨益。
2	世界电信发展大会的地点、会期、日期和会址
2.1	在2022年全权代表大会（PP-22）期间，泰国政府致函国际电联，表示有兴趣在曼谷承办WTDC-25。该函作为PP-22/136号文件公布。
2.2	泰国政府于2023年12月7日致函，表示很遗憾无法如前所述承办大会。
2.3	国际电联于12月19日向国际电联所有成员国发出了CL-23/51号通函，向其通报了有关承办WTDC-25的情况并请有兴趣承办大会的国家与秘书长联系。
2.4	继该通函之后，澳大利亚、约旦、阿曼、阿塞拜疆和埃及向国际电联表示有兴趣获得关于承办发展大会的要求和费用方面的信息。电信发展局提供了所需信息，并要求各成员国主管部门做出的决定应在2024年3月31日之前通报。
2.5	与此同时，已在日内瓦国际会议中心（CICG）预订了2025年12月1-12日的时间，需要在6月14日前予以确认。
2.6	2024年3月15日，收到阿塞拜疆的3-27/2-1902/2024号信函，提出申办WTDC-25（请参见附件1）。
2.7	2024年3月22日，BDT主任通过BDT/DDR/12554号信函（请参见附件2）答复了阿塞拜疆主管部门，阿塞拜疆于2024年4月3日通过3-24/2-2278/2024号信函（附件3）复函，确认了其2025年11月底在巴库承办大会的提案。
2.8	在2024年4月26日的另一封文号为3-27/2-2991/2024的信函中，阿塞拜疆给出了拟议的具体日期：2025年11月17-28日（附件4）。
2.9	将向TDAG-24提交一份载有WTDC-25拟议议程草案的文件，供TDAG批准（TDAG-24/24号文件）。
2.10	载有上述地点和日期以及议程草案的文件将提交理事会2024年会议批准（C-24/30号文件）。
3	大会的筹备工作
3.1	不久将开始与阿塞拜疆就东道国协议进行谈判。
4	筹备进程
4.1	根据第31号决议，将组织六个区域性筹备会议（RPM），六个区域中的每个区域一个，与为期一天的区域发展论坛（RDF）背对背举行。
RPM力求使每个区域的成员均参与WTDC的进程，鼓励在大会前开展区域协调。RPM亦旨在确定各区域关注的议题和需要应对的挑战，以促进电信/ICT的发展，并帮助成员国和部门成员确定共同的工作重点。
以下是各区域召开RDF和RPM的日期：
	区域
	电信发展局建议的日期
	东道国

	阿拉伯国家
	2月3-5日（待定）
	

	欧洲
	2月24-26日
	

	亚太
	3月17-19日（待定）
	

	美洲
	3月31日-4月2日（待定）
	待定

	非洲
	4月7-11日（待定）
	

	独联体
	4月23-24日（待定）
	


4.2	同样根据第31号决议，将于2025年5月12日召开一次RPM协调会议，与2025年5月12-16日在日内瓦国际电联总部举行的电信发展顾问组（TDAG）背对背进行。
4.3	根据2017-2022年期间公认的做法以及成员的良好反馈，计划召开两次WTDC-25跨区域筹备会议（IRM），具体安排如下：
	IRM-1
	2025年7月14-15日，瑞士日内瓦

	IRM-2
	2025年9月29-30日，瑞士日内瓦


IRM对所有ITU-D成员开放。鼓励成员国在其代表团中吸纳监管机构、政策制定者、民间团体、学术界、互联网技术社区、青年、性别平等组织和其他方的代表。
IRM议程是围绕RPM期间开展的重大讨论制定的，其中可能包括成员国、部门成员、区域电信组织（RTO）、电信发展局和其它利益攸关方的提案。讨论的焦点是需要不同区域之间协调和达成协商一致的关键议题。
4.4	TDAG在其2023年会议上成立了两个工作组，以启动WTDC-25的筹备工作：
•	TDAG关于研究组课题未来工作组（TDAG-WG-futureSGQ），由Ahmad R. Sharafat博士（伊朗）任主席。该组于3月4日召开了第一次会议，就将提交TDAG-24批准的职责范围达成了一致。工作组还商定了推进其工作的会议日历。有关工作进展的TDAG-24/25号文件将提交2024年TDAG会议。
•	TDAG归纳整理决议工作组（TDAG-WG-StreamRes），由Andrea Grippa女士（巴西）任主席。工作组于4月18日召开了第一次会议，就职责范围和会议日历达成了一致。职责范围将提交TDAG-24批准。有关工作进展的TDAG-24/19号文件将提交2024年TDAG会议。
4.5	除上述工作组外，TDAG可以决定成立更多的小组。
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_______________
	联系人：
	组织/实体/姓名：
	Bruno Ramos先生，电信发展局临时副主任

	
	电话号码：
	不适用

	
	电子邮件：
	bruno.ramos@itu.int
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15.03.2024 3-27/2-1902/2024

H.E. Ms. Doreen Bogdan-Martin
Secretary-General

International Telecommunications Union (ITU)
Place des Nations

1211 Geneva 20 Switzerland
T:+4122 730 5111

Excellency,

On behalf of the Ministry of Digital Development and Transport of the Republic of Azerbaijan
and on my own behalf, | would like to convey my best compliments to you and express our
interest in hosting the World Telecommunication Development Conference (WTDC-25) in
2025

Azerbaijan acknowledges the significant responsibility and privilege associated with hosting
such a prestigious event. We are fully committed to upholding the standards of excellence
expected of an ITU conference and ensuring a successful and productive gathering of global
stakeholders in the telecommunications sector.

Azerbaijan has made remarkable progress in advancing its telecommunication infrastructure
and policies in recent years. With a thriving telecommunications sector and a commitment to
digital inclusion, Azerbaijan is well-positioned to contribute valuable insights and perspectives
to the global discourse on telecommunication development.

As a country deeply committed to bridging the digital divide and leveraging technology for
socio-economic advancement, we believe that hosting the WTDC-25 would not only be a
testament to our dedication but also an opportunity to contribute to the global
telecommunication agenda

In light of these considerations, Azerbaijan is honored to present its candidacy to host the
WTDC-25. We are confident that our country's vibrant culture, warm hospitality, and
dedication to telecommunication development will create a conducive environment for fruitful
discussions and meaningful outcomes.

We would highly appreciate the consideration of Azerbaijan's candidacy to host the WTDC-
25, and eagerly anticipate the opportunity to engage in further discussions regarding our
candidacy.

Please accept, Excellency, the assurances of my highest consideration

Sincerely,

Rashad Nabiyev
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Ref BDT/DDR/12554 Geneva, 22 March 2024

His Excellency
Mr Rashad Nabiyev

Minister of Digital Development and Transport
Baku

Republic of Azerbaijan

Email: ~ office@mincom.gov.az

Copy:  shahin.ismayilov@mincom.gov.az
khayala pashazada@mincom.gov.az

subject:  Your letter expressing the interest of the Republic of Azerbaijan in hosting the World
‘Telecommunication Development Conference 2025

sir,

1 acknowledge receipt of your letter dated 15 March 2024 and referenced 3—27/2-1902/2024 addressed to
ITU Secretary-General Ms Doreen Bogdan-Martin expressing your Administration's interest in hosting the
World Telecommunication Development Conference 2025 (WTDC-25) and extend our gratitude to your
Administration for this offer.

Taking this opportunity, | would like to inform you that we look forward to your country hosting this important
event. We would appreciate receiving information on your proposed place and dates for hosting the World
Telecommunication Development Conference. Taking into account other ITU planned events, we propose to
hold WTDC-25 in November and preferably during the first two weeks.

Please be informed that we will provide a formal response following the deadline of 31 March, as outlined in
the BDT/DDR/12503-v2 communication dispatched on 21 February 2024 and provide our relevant Focal
Points 5o that coordination on the preparations may commence.

1 sincerely hope that your Administration would host our next World Telecommunication Development
Conference in 2025 as this would be the first time that WTDC will be hosted in the CIs region. Finally, based
‘on your proposed place and dates, we will prepare 2 document to the next Council session scheduled from 4
t0 14 June 2024.

Should you require any further information or assistance, please do not hesitate to contact my office at
bdtdirector@itu.int.

Accept, Sir, the assurances of my highest consideration.

AT b oy

‘Cosmas Luckyson Zavazava
Director

Iterational Telecommunication Union » Place des Nations » CH-1211 Geneva 20 » Switzerland
Tel #4122 730 5111 » Fax: +4122 730 5484 » E-mail: btmail @it nt » wwnw ity nt/tu-d
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03.04.2024 3-27/2-2278/2024

Dr. Cosmas Zavazava

Director of Telecommunication Development Bureau
International Telecommunications Union (ITU)

Place des Nations

1211 Geneva 20 Switzerland

T.+4122730 5111

Dear Dr. Zavazava,
I extend my best regards to you and in response to your letter of BDT/DDR/12554 dated
22 March 2024, we propose hosting the WTDC-25 in Baku at the end of November 2025

We are eagerly anticipating the opportunity to host WTDC-25 and are excited about
collaborating closely with you to make it a successful conference

Please be informed that Ms. Khayala Pashazada (T: +994125985858 (200), email
khayala.pashazada@mincom.gov.az), Head of Division of the Intemational Cooperation
Department will be our designated point of contact

Please accept the assurances of my highest consideration
Sincerely,

Minister
Rashad Nabiyev
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H.E. Ms. Doreen Bogdan-Martin
Secretary-General

International Telecommunications Union
Place des Nations

1211 Geneva 20 Switzertand

T 44122730 5111

Your Excellency,
On behalf of the Ministry of Digital Development and Transport of the Republic of
Azerbaijan and on my own behalf, | would like to convey my best compliments to you.

| am pleased to propose hosting the upcoming World Telecommunication Development
Conference (WTDC-2025) in Baku, Azerbaijan, from November 17 to 28, 2025.

We eagerly anticipate the opportunity to welcome delegates from ITU membership to
WTDC-25 and to collaborate towards ensuring a successful conference.

Please accept, Excellency, the assurances of my highest consideration.

Sincerely,

Rashad Nabiyev




